
 

 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 1/2019 konaného dne 3. ledna 2019 
 
Přítomni: 

1. Věra Vítková 7. Jaroslav Ptáček 

2. Bohumil Kovanda 8. Josef Herbrych (místopředseda) 

3. Bohumila Kobrlová (předsedkyně) 9. Lukáš Bičík 

4. Pavel Švec 10. Josef Matula 

5. Roman Křivánek 11. Kamil Ubr (tajemník) 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Jiří Maděra 4. Roman Fabeš 

2. Stanislav Máca 5. Radek Pátek 

3. Eva Šimečková 6. Miroslava Koutníková 
 
Hosté: 

1. Jiří Bína (OSV) 

2. Ivana Matoušková (OSV)  

3. Kateřina Chalupová (OSV) 

4. Luboš Stejskal (OŠMS) 

5. Milan Kastner (OŠMS) 

6. Ondřej Králík (OŠMS) 

7. Alena Vlachová (OŠMS) 

8. Jana Hadravová (OŠMS) 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Informace k náhradní rodinné péči (OSV); 
5. Vyhodnocení přijímacího řízení na SŠ; 
6. Informace o průběhu společné části maturitní zkoušky; 
7. Rekapitulace rozpočtu přímých výdajů a rozvojových programů za rok 2018; 
8. Hlavní aktivity OŠMS na rok 2019; 
9. Diskuze a různé; 
10. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu 
přítomných členů konstatovala, že je výbor usnášeníschopný. 
 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu č. 10/2018 
nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen. 
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3. Informace o bodech projednávaných v radě kraje 
Členové výboru obdrželi s předstihem informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 36/2018 konané dne 18. 12. 2018. 
Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat na: https://www.kr-
vysocina.cz/2018/ds-303823/p1=92853. 
 
Usnesení 01/01/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

4. Informace k náhradní rodinné péči 
Jiří Bína, vedoucí oddělení sociálních služeb, představil Ivanu Matouškovou a Kateřinu 
Chalupovou z oddělení sociální ochrany a prevence Odboru sociálních věcí Krajského úřadu Kraje 
Vysočina.  
Byla promítnuta prezentace, kterou členové výboru s předstihem obdrželi. Ivana Matoušková 
pohovořila obecně o sociálně právní ochraně dětí a Kateřina Chalupová vysvětlila pojmy a poskytla 
základní informace k náhradní rodinné péči. 
 
V průběhu jednání zasedání opustili členové výboru Josef Matula a Pavel Švec. 
 
Na základě dotazu od členů výboru budou společně se zápisem rozeslány informace o nákladech 
na dítě v ústavním zařízení a v pěstounské péči. 
 
V následné diskusi byl řešen počet dětí v pěstounské péči, přenos informací mezi školami 
a OSPODem a délka procesu, než se žadatel stane pěstounem. 
 
 

5. Vyhodnocení přijímacího řízení na SŠ 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál a uvedl, že meziročně došlo k poklesu zájmu o bývalé 
učební obory s maturitní zkouškou. Oproti loňskému roku došlo k mírnému navýšení zájmu 
o učební obory. Dále porovnal počty žáků podle odborně zaměřených skupin oborů. 
 
 

6. Informace o průběhu společné části maturitní zkoušky 
Kamil Ubr pohovořil o podílu maturantů na populaci 19letých podle typu školy, oborové struktuře 
přihlášek v jednotlivých krajích a dále o absolutní, potenciální, hrubé a čisté neúspěšnosti 
u maturitní zkoušky. 
Kamil Ubr informoval také o vyhodnocení přezkumů maturitních zkoušek. Oproti loňskému roku 
došlo k nárůstu počtu přezkumů, celkem jich bylo doručeno 80, většina z nich se týkala písemné 
práce z českého jazyka a literatury. Dva žadatelé byli úspěšní. 
 
 

7. Rekapitulace rozpočtu přímých výdajů a rozvojových programů za rok 2018 
Alena Vlachová okomentovala připravenou prezentaci. Sdělila, že oproti schválenému rozpočtu 
došlo k navýšení, úpravy se týkají zejména společného vzdělávání. Došlo k 11 úpravám rozpočtu 
z titulu vykázaných podpůrných opatření. Mimo to probíhaly také běžné úpravy z rezervy. 
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR vyhlašuje rozvojové programy – v roce 2018 
neproběhl žádný plošný rozvojový program, ale jednalo se o programy, kdy školy musí podat 
žádost nebo předložit podklad, aby na dotaci z rozvojového programu dosáhly. Alena Vlachová 
pohovořila také o vyhlášených výzvách Šablony I a Šablony II a o dotacích soukromým školám 
a školským zařízením.  
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8. Hlavní aktivity OŠMS na rok 2019 
Na zasedání výboru se dostavili vedoucí oddělení OŠMS, kteří formou prezentace seznámili členy 
výboru s hlavními tématy činnosti jednotlivých oddělení v roce 2019.  
 
 

9. Diskuze a různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 7. února 2019 od 14:30 hodin, v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
 

10. Závěr 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání. 
 
 
 
Mgr. et Mgr. Bohumila Kobrlová 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Dana Vrábelová dne 9. ledna 2019. 


